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Kuluneena talvena kulkuväylille levitettiin valtavia määriä hiekoitussoraa. Sään nopeat vaihtelut 
edellyttivät tavallista enemmän liukkauden torjuntaa. Tällä hetkellä käynnissä on työ tuhansien 
sepelitonnien keräämiseksi pois teiltä.  

Hiekoitussoran käyttöön liittyy ongelmia: merkittävä haaste on, että soran kierrättäminen on 
osoittautunut vaikeaksi. Kaduille levitettyä soraa ei pystytä käyttämään uudestaan samaan 
tarkoitukseen ensi vuonna, sillä ei ole käytössä toimivaa tekniikkaa sepelin puhdistamiseen. Espoo 
on esimerkillisesti ollut mukana sepelin kierrätyskokeiluissa viime vuosina, mutta sepeli on 
nykyisellään valitettavasti pitkälti kertakäyttötuote. 

 Samalla on arvioitu, että ilmastonmuutoksen edetessä talvikelit ovat entistä liukkaampia, ja näin 
ollen sepelin tarve kasvanee. On entistä tärkeämpää, että hiekoitussepeliä käytetään 
säästäväisesti ja että sepelin käytössä edistetään kiertotaloutta. Lisäksi on varmistuttava siitä, että 
kiviainekset otetaan mahdollisimman läheltä Espoota. Näin vältytään tarpeettomilta kuljetuksista 
aiheutuvilta ilmastopäästöiltä. 

 Me allekirjoittaneet kaupunginvaltuutetut kysymme: 

1. Onko muissa kaupungeissa käytössä sepelin kierrätysmenetelmiä ja seurataanko Espoossa 
tätä kehitystä?  
 

2. Mihin kaduilta kerätty sora nykyisellään päätyy, kuinka isoa osuutta pystytään käyttämään 
esim. penkereisiin tai muihin tarkoituksiin? 3. Mistä Espoo ostaa sepelinsä - aiheutuuko 
kuljetuksista tarpeettomia päästöjä? 4. Mitä Espoo voi tehdä kannustaakseen yrityskenttää 
kehittämään uusia ratkaisuja sepelin kierrättämiseksi? 5. Edellyttääkö Espoo sepelin 
toimittajilta, että louhinnassa käytetään sähköä tai uusiutuvaa dieseliä? 
 

3. Mistä Espoo ostaa sepelinsä - aiheutuuko kuljetuksista tarpeettomia päästöjä? 
 

4. Mitä Espoo voi tehdä kannustaakseen yrityskenttää kehittämään uusia ratkaisuja sepelin 
kierrättämiseksi? 
 

5. Edellyttääkö Espoo sepelin toimittajilta, että louhinnassa käytetään sähköä tai uusiutuvaa 
dieseliä? 
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